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2. Przedstawienie porządku posiedzenia 

 
2 – 3 
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3. Złożenie ślubowania przez nowo wybranych Radnych 

 
3 – 6 

4. Ślubowanie Prezydenta Miasta Krakowa 

 
6 – 8 

5. Odwołanie Skarbnika Miasta Krakowa 

 
13 – 16  

i 18 - 19 

6. Powołanie Skarbnika Miasta Krakowa 

 
16 – 17 i 19 

 

 

Pani Teodozja Maliszewska 

Szanowni Państwo! Otwieram posiedzenie I zwyczajnej Sesji Rady Miasta VIII kadencji. Na 

podstawie art. 20 ust. 2c ustawy o samorządzie gminnym I Sesję nowo wybranej Rady Gminy 

do czasu wyboru Przewodniczącego Rady prowadzi najstarszy wiekiem Radny obecny na 

sali. Witam Państwa pięknie. Witam Państwa Radnych, a w naszym imieniu dostojnych gości, 

którzy zaszczycili swoją obecnością dzisiejsze obrady. Serdecznie witam: 

Prezydenta Miasta Krakowa wraz z Małżonką. 

Zastępców Prezydenta Miasta, Pana Skarbnika i Sekretarza Miasta. 

Pana Kazimierza Barczyka – Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Małopolskiego i 

proszę Państwa pierwszego Przewodniczącego tej Rady w I kadencji, to już historia. 

Witam również księdza infułata Bronisława Fidelusa. 

Witam Wielebnego Ojca Piotra Bielenianina – Gwardiana Klasztoru Ojców Franciszkanów. 

Witam Pana Krzysztofa Bachmińskiego – Prezydenta tego miasta również kiedyś. 

Witam przedstawicieli korpusu konsularnego. 

Witam także Józefa Pilcha, byłego Wojewodę, byłego naszego kolegę Radnego i cieszymy 

się, że jest tu dzisiaj z nami, pewnie żałuje, że kiedyś nas opuścił, ale teraz cieszymy się, że 

jest. 

Szanowni Państwo witam przedstawicieli nauki, kultury i sztuki, przedstawicieli wojska, 

policji i straży pożarnej, organizacji społecznych i politycznych, prasy, radia i telewizji. 

Naprawdę serdecznie Państwa witam. 

Bardzo serdecznie witam Pana Rafała Lisaka – Przewodniczącego Miejskiej Komisji 

Wyborczej. 

Pragnę również powitać Panią Dagmarę Annę Daniec – Cisło – Komisarza Wyborczego w 

Krakowie oraz Panią Zdzisławę Romańską – Dyrektora Delegatury Krajowego Biura 

Wyborczego  oraz wszystkich przybyłych na dzisiejsze obrady.  

Porządek obrad dzisiejszej Sesji, który Państwo otrzymaliście  w postanowieniu Komisarza 

Wyborczego w Krakowie o zwołaniu Sesji dzisiejszej, jest następujący: 

1. Otwarcie I Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Złożenie ślubowania przez nowo wybranych Radnych. 
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4. Wybór Przewodniczącego Rady. 

5. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady. 

6. Ślubowanie Prezydenta Miasta Krakowa. 

7. Zakończenie obrad I Sesji Rady Miasta Krakowa. 

Szanowni Państwo, na podstawie paragrafu 20 ust. 2 Statutu Miasta Krakowa dokonuję 

zmiany kolejności punktów przyjętego porządku obrad, który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie I Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Złożenie ślubowania przez nowo wybranych Radnych. 

4. Ślubowanie Prezydenta Miasta Krakowa. 

5. Wybór Przewodniczącego Rady. 

6. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady. 

7. Zakończenie obrad I Sesji Rady Miasta Krakowa. 

Aby przystąpić do realizacji porządku obrad musimy dopełnić procedury formalnej, 

wręczenia Radnym zaświadczenia o wyborze na Radnego Miasta Krakowa. Serdecznie proszę 

więc Pana Rafała Lisaka – Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej, proszę o 

wręczenie nowo wybranym Radnym zaświadczenia o wyborze. Panie Przewodniczący 

pozwoli Pan, że będę  odczytywała Radnych alfabetycznie, a Państwa Radnych poproszę o 

podchodzenie i odbiór zaświadczeń. Poproszę Radnych według kolejności wyczytania, 

później Panu dam głos, ale jak Pan chce wcześniej bardzo serdecznie proszę, może to będzie 

faktycznie lepiej na początek. 

 

Przewodniczący Miejskiej Komisji Wyborczej Pan Rafał Lisak 

Szanowni Państwo! Szanowny Panie  Prezydencie! Szanowni Radni Miasta Krakowa!  

Szanowni Goście! 

Mam zaszczyt rozpocząć kadencję, tą uroczystość, wręczeniem zaświadczeń, stosownych 

dokumentów, które umocowują Państwa do pracy  w charakterze Radnych, w charakterze 

Prezydenta na kolejne 5 lat. Wieńczy się swoisty wyścig wyborczy, z dniem dzisiejszym 

rozpoczyna się wasza praca, a kończy formalnie praca związana z wyborami, związana z 

elekcją, stąd też w tym miejscu chciałbym podziękować wszystkim, którzy się na tą pracę 

złożyli czyli Miejskiej Komisji Wyborczej,  Delegaturze Krajowego Biura Wyborczego i 

pracownikom Pani Komisarz, Komisarzowi Wyborczemu, ale również wszystkim 

mieszkańcom miasta Krakowa, którzy oddawali głos i którzy również pracowali w 

obwodowych komisjach wyborczych i tak naprawdę umożliwili Państwu zasiadanie w tych 

ławach. Tak, że tym osobom chciałbym szczególnie podziękować, a równocześnie 

rozpoczynacie Państwo pracę, te życzenia są wspólne dla was wszystkich, więc chodzi o to 

żebyście zachowali mądrość, roztropność, rozwagę, determinację i siłę w pracy dla dobra 

naszego miasta. Samorząd jest solą demokracji i w realiach dzisiejszej rzeczywistości, która 

jak wygląda to wszyscy widzimy, gdzie kontestuje się obowiązujący porządek, jesteście siłą i 

budujcie lokalny samorząd swoją pracą i mądrością. Dziękuję bardzo. 

 

Pani Teodozja Maliszewska 

Dziękuję Przewodniczącemu Miejskiej Komisji Wyborczej Panu Rafałowi Lisakowi za te 

życzliwe słowa o samorządzie i  do samorządu i bardzo proszę, w tej chwili będę odczytywać 

nazwiska Radnych, Państwo będziecie podchodzić, a Pan Przewodniczący wręczy dokument 

potwierdzający, że wygraliście Państwo wybory do Rady Miasta. 

Jacek Bednarz 

Artur Buszek 
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Kazimierz Chrzanowski 

Tomasz Daros 

Michał Drewnicki 

Aleksandra Dziedzic 

Grażyna Fijałkowska 

Nina Gabryś 

Łukasz Gibała 

Andrzej Hawranek 

Józef Jałocha 

Małgorzata Jantos 

Dominik Jaśkowiec 

Adam Kalita 

Mariusz Kękuś 

Rafał Komarewicz 

Jakub Kosek 

Bolesław Kosior 

Bogusław Kośmider 

Małgorzata Kot 

Wojciech Krzysztonek 

Renata Kucharska 

Lech Kucharski 

Teodozja Maliszewska 

Łukasz Maślona 

Adam Migdał 

Aleksander Miszalski 

Stanisław Moryc 

Jan Pietras 

Włodzimierz Pietrus 

Sławomir Pietrzyk 

Edward Porębski 

Anna Prokop – Staszecka 

Łukasz Sęk 

Marek Sobieraj 

Michał Starobrat 

Grzegorz Stawowy 

Krzysztof Sułowski 

Alicja Szczepańska 

Agata Tatara 

Łukasz Wantuch 

Stanisław Zięba 

Jerzy Zięty.  

Dziękuję pięknie Panu Przewodniczącemu za wręczenie zaświadczeń. Kolejnym punktem 

dzisiejszego porządku obrad jest: 

 

ŚLUBOWANIE RADNYCH. 

Zgodnie z przepisami art. 23a ustawy o samorządzie gminnym przed przystąpieniem do 

wykonywania mandatu Radni składają ślubowanie. Ślubowanie odbywa się w ten sposób, że 

odczytam rotę ślubowania, a najmłodsza Radna Pani Nina Gabryś odczyta w porządku 
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alfabetycznym nazwiska Radnych. Każdy Radny, którego nazwisko zostanie odczytane 

powstaje z miejsca i wypowiada słowo ślubuję. Ślubowanie może zostać złożone  z dodaniem 

zdania, tak mi dopomóż Bóg. Poproszę Panią Ninę Gabryś o podejście do mównicy i proszę o 

powstanie z miejsc. Odczytuję rotę ślubowania. 

 

Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuję uroczyście obowiązki Radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców.  

Proszę teraz Panią Ninę Gabryś o odczytywanie nazwisk Radnych, a każdy z wyczytanych 

Państwa Radnych wstaje i wypowiada słowo ślubuję, ewentualnie dodając: tak mi dopomóż 

Bóg.  

 

Pani Nina Gabryś 

Bednarz Jacek 

Buszek Artur 

Chrzanowski Kazimierz 

Daros Tomasz 

Drewnicki Michał 

Dziedzic Aleksandra 

Fijałkowska Grażyna 

Gabryś Nina, ślubuję. 

Gibała Łukasz 

Hawranek Andrzej 

Jałocha Józef 

Jantos Małgorzata 

Jaśkowiec Dominik 

Kalita Adam 

Kękuś Mariusz 

Komarewicz Rafał 

Kosek Jakub 

Kosior Bolesław 

Kośmider Bogusław 

Kot Małgorzata 

Krzysztonek Wojciech 

Kucharska Renata 

Kucharski Lech 

Maliszewska Teodozja 

Maślona Łukasz 

Migdał Adam 

Miszalski Aleksander 

Moryc Stanisław 

Pietras Jan 

Pietrus Włodzimierz 

Pietrzyk Sławomir 

Porębski Edward 

Prokop – Staszecka Anna 

Sęk Łukasz 

Sobieraj Marek 
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Starobrat Michał 

Stawowy Grzegorz 

Sułowski Krzysztof 

Szczepańska Alicja 

Tatara Agata 

Wantuch Łukasz 

Zięba Stanisław 

Zięty Jerzy. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Dziękuję Paniom i Panom Radnym za złożone ślubowanie, dziękuję także naszej najmłodszej 

Radnej za pierwszą pracę wykonaną dla tej Rady. Przechodzimy do następnego punktu obrad: 

 

ŚLUBOWANIE PREZYDENTA MIASTA KRAKOWA. 

Bardzo proszę Pana Rafała Lisaka – Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej o 

wręczenie Panu Jackowi Majchrowskiemu zaświadczenia o wyborze na Prezydenta Miasta 

Krakowa. Dziękuję Panu Przewodniczącemu Miejskiej Komisji Wyborczej. Zgodnie z 

przepisami art. 29a ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym Prezydent obejmuje obowiązki z 

chwilą złożenia wobec Rady ślubowania. Bardzo proszę Pana Prezydenta o złożenie 

ślubowania. Proszę o powstanie. Pan Prezydent odczytuje rotę.  

Stwierdzam, że zgodnie z przepisami ustawy z chwilą złożenia wobec Rady ślubowania Pan 

Jacek Majchrowski objął obowiązki Prezydenta Miasta Krakowa.  Proszę Pana Prezydenta o 

zabranie głosu. 

 

Prezydent Miasta Krakowa Pan Jacek Majchrowski 

Szanowna Pani Przewodnicząca! Wielce Szanowni Państwo! Wielce Szanowni Radni! 

Wybrany na Prezydenta Miasta Krakowa mam zaszczyt po raz piąty wygłaszać słowa 

ślubowania. Ta bardzo wzruszająca chwila nie byłaby moim udziałem gdyby nie ogromne 

zaufanie jakim obdarzyli mnie Krakowianie. Dziękując im dziś jeszcze raz z całego serca 

chcę podkreślić, że jest to dla mnie ogromne zobowiązanie. Zdaję sobie sprawę z wielkiej 

odpowiedzialności jaka na mnie ciąży za miasto i pomyślność każdego z jego mieszkańców. 

Zrobię wszystko by tego zaufania nie zawieźć. Rozpoczynając kolejną, już ósmą kadencję 

samorządu, możemy być dumni, a są wśród nas ludzie, którzy są od samego początku przez te 

osiem kadencji pracownikami i członkami gremiów samorządowych, możemy być dumni z 

Krakowa. Wspólnym wysiłkiem nas wszystkich, mieszkańców tego miasta, zmieniliśmy 

Kraków  w prawdziwą europejską metropolię. Pozostajemy najbardziej rozpoznawalnym  w 

świecie polskim miastem słynącym nie tylko ze swojej przeszłości i szczycącym się swoim 

dziedzictwem, ale też miastem, które udowadnia na co dzień, że potrafi patrzeć  w przyszłość 

i dbać o swoich mieszkańców. Jesteśmy miastem nowoczesnym z całkowicie ekologicznym 

taborem komunikacji miejskiej czego nie udało się dokonać do tej pory żadnemu miastu w 

Polsce. Mamy najczystszą w całej Europie wodę płynącą z kranu. Jedna z 

najnowocześniejszych w Europie ekospalarni utylizuje w bezpieczny sposób śmieci, które 

każdego dnia produkujemy. Takie jest oblicze metropolii z blisko milionem mieszkańców, 

metropolii przyjaznej środowisku naturalnemu, która jako pierwsze polskie miasto podjęła się 

walki o czyste powietrze stając się wzorem dla innych miast. Jesteśmy miastem, które 

każdego roku realizuje setki inwestycji, od tych największych drogowych po drobne remonty 

chodników i parki kieszonkowe. Jednocześnie jesteśmy uznawani za najlepszą w Europie 

lokalizację specjalistycznych usług dla biznesu, która to branża w Krakowie zatrudnia już 
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ponad 70 tys. osób i każdego roku tworzy kolejnych kilka tysięcy miejsc pracy. Wielokrotnie 

w ciągu ostatnich tygodni to powtarzałem, ale myślę, że i dziś powinny wybrzmieć te słowa, 

jestem dumny, że w moim mieście młodzi ludzie chcą żyć, chcą się uczyć, pracować i tutaj 

widzą przyszłość dla swoich dzieci. Dla mnie, a także dla Państwa Radnych Miasta Krakowa 

VIII kadencji jest to jednocześnie największe wyzwanie, bo wszyscy, dla których Kraków jest 

wymarzonym miejscem do życia  niezależnie od tego czy są Krakowianami od pokoleń, czy 

wybrali nasze miasto już jako dorośli ludzie, mogli w Krakowie się rozwijać i realizować 

swoje życiowe plany. Doskonale zdaję sobie sprawę, że rozwój miasta nie pozostaje bez 

konsekwencji, rozrastające się i nowo wybudowane osiedla nie mają potrzebnej 

infrastruktury. Problem dodatkowo pogłębia fakt, że miasto bardzo często w takich rejonach 

nie ma i nigdy nie miało własnych działek, musi więc najpierw te działki odkupić, a potem 

dopiero może zabrać się za budowę szkoły, przedszkola czy poszerzyć drogę. Chcę aby 

najbliższe lata przyniosły rozwiązanie takich właśnie problemów. Chcę by każdy mieszkaniec 

Krakowa miał podobny dostęp do oferty miasta. Mówiąc to mam na myśli nie tylko 

rozbudowę sieci komunikacji miejskiej, ale też dostęp do placówek oświatowych, kultury czy 

takich instytucji jak Centra Aktywności Seniora czy Kluby Rodziców. Nie będę Państwu 

przedstawiał teraz szczegółowych planów inwestycyjnych, które chciałbym w najbliższych 

latach realizować, tym bardziej, że znalazły już one odzwierciedlenie   w przygotowanym 

projekcie budżetu, co naturalne, będą one w dużej mierze kontynuacją już rozpoczętych 

działań. Mam tutaj na myśli przede wszystkim trasy, rozpoczętą Łagiewnicką, Zwierzyniecką 

i Pychowicką, a także inwestycje drogowe i nowe linie tramwajowe na północy Krakowa. 

Zdecydowanie najważniejszym przedsięwzięciem rozpoczynającej się kadencji będą 

przygotowania do budowy metra. Pod koniec przyszłego roku poznamy studium, które określi 

zarówno stronę techniczną przedsięwzięcia wraz z przebiegiem linii, a także stronę finansową 

i ekonomiczną. Nie mogę nie wspomnieć o inwestycjach w zieleń. Ostatnie lata to olbrzymi 

skok jakościowy jeżeli chodzi o zieleń w mieście. 100 mln w zeszłym roku,  130 mln w tym, 

a przymiarki budżetowe by w przyszłym roku wydać 180 ml na zieleń. To z pewnością są 

doskonale wydane pieniądze. Przywróciliśmy Krakowianom parki, które jak się okazuje są 

niezastąpione jako miejsce letnich pikników, stały się one miejscami integracji i wspólnie 

spędzonego czasu z sąsiadami i przyjaciółki czyli tego  czego w zabieganym życiu bardzo 

nam brakuje. Z wielkim entuzjazmem przyjmowane są kolejne ogrody Krakowian. Zgadzam 

się jednak z opiniami, że chociaż pięknie kwitnące skwery cieszą nasze oczy to  przyszłym 

pokoleniom musimy zaproponować coś w miarę, na miarę planów. Wierzę, że ta kadencja 

samorządu zapisze się w historii naszego miasta nie tylko jako czas, w którym Krakowianie 

zyskają przepiękny i niepowtarzalny park na Zakrzówku, ale też poprzez wykupy działek 

połączymy już istniejące tereny zielone stwarzając olbrzymie przestrzenie do wypoczynku i 

rekreacji. Inwestując w nowe obiekty sportowe, rozwijając ofertę kulturalną, zachęcając 

inwestorów do tworzenia nowych miejsc pracy nie wolno nam jednak zapomnieć, że nie 

tworzymy miasta jedynie dla młodych, pięknych i bogatych, a także zaradnych. Są wśród nas 

ludzie słabsi, potrzebujący pomocy, czasami samotni i też mamy obowiązek o nich zadbać. 

Miasto, do którego ja chcę dążyć to miasto gdzie nikt nie czuje się wykluczony i każdy czuje, 

że jest u siebie. Chcę żeby każdy Krakowianin miał poczucie bezpieczeństwa i pewność, że 

jeżeli jakieś okoliczności sprawią, że potrzebna będzie pomoc i wsparcie to miasto mu taką 

pomoc zapewni. Stąd już teraz urzeczywistniające się inicjatywy objęcia pomocą finansową 

osób, które całkowicie poświęciły się swoim pełnoletnim dzieciom, którym choroba odebrała 

jakąkolwiek samodzielność. Chcę dziś zapewnić, że tak jak zawsze do tej pory będę 

konsekwentnie realizował swój program wyborczy, na który postawili Krakowianie oddając 

w dniu wyborów na mnie swój głos. Jednocześnie jestem przekonany, że taki, a nie inny 
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wynik wyborczego wyścigu jest także aprobatą dla moich dotychczasowych działań i 

zabiegów by krakowski samorząd nie był sceną politycznych i partyjnych waśni tylko skupiał 

się na pracy dla dobra mieszkańców. Tak jak cztery, osiem, dwanaście i szesnaście lat temu 

tak i dziś zapraszam wszystkich do współpracy. To zaproszenie kieruję zarówno do tych osób, 

z którymi już wcześniej realizowałem  wiele ważnych dla Krakowa przedsięwzięć, ale też do 

tych, a może właśnie przede wszystkim do tych osób, które przez ostatnie miesiące widziały 

się raczej w roli mojej opozycji. Wiem, że takie są prawa kierujące kampaniami wyborczymi. 

Teraz skończył się czas ideologicznych sporów. Wierzę, że przez najbliższe 5 lat zgodnie 

będziemy pracować na rzecz naszego miasta pamiętając każdego dnia, że wspólnie tworzymy 

przyszłość Krakowa. Dziękuję Państwu. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Pięknie dziękuję Panu Prezydentowi za wygłoszenie do nas tych mądrych, miłych i 

serdecznych słów. Mamy nadzieję na dobrą, spokojną współpracę na 5 lat. Przystępujemy 

proszę Państwa w tej chwili, proszę Państwa zapraszam wszystkich gości do sali Lea, bo 

pewnie wielu z nas ma ogromną ochotę złożyć gratulacje Prezydentowi Miasta, a także 

Radnym, którzy dzisiaj tu na tej sali rozpoczęli kolejną, VIII kadencję pracy w tej Radzie, a 

niektórzy pierwszą, drugą albo trzecią. Ogłaszam więc godzinną przerwę.  

 

PRZERWA. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Proszę Państwa smutna wiadomość, na wniosek Klubu Przyjazny Kraków przedłużam 

przerwę o pół godziny. 

 

PRZERWA 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Zapraszam Państwa Radnych na salę, wznawiamy obrady. Szanowni Państwo Radni, 

zachowujmy się poważnie, za chwilę będziecie Państwo ślubować, trzeci raz proszę żebyście 

Państwo weszli na salę, skończyła się przerwa i jesteście już po ślubowaniu więc zachowujcie 

się naprawdę tak jak przystało na wyjątkowe persony tego miasta. To trochę brak szacunku 

zarówno do kolegów jak i do prowadzącej obrady.  

 

Radny – p. G. Stawowy 

Pani Przewodnicząca! 

W imieniu zarejestrowanego Klubu Koalicji Obywatelskiej proszę o godzinę przerwy. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Który Klub prosi o przerwę? Proszę Państwa jeszcze jedna smutna wiadomość, Klub Koalicji 

Obywatelskiej prosi o godzinną przerwę, którą z ogromnym smutkiem ogłaszam. 

 

PRZERWA. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Panowie Radni zapraszam na salę. Pana Radnego Wantucha proszę o zajęcie miejsca, Pana 

Radnego Migdała.  Szanowni Państwo Pan Prezydent Jacek Majchrowski poprosił o głos. 
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Prezydent Miasta Krakowa Pan Jacek Majchrowski 

Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Ja chciałem zabrać głos nie jako Prezydent Miasta, ale jako Przewodniczący Komitetu, który 

wygrał wybory. Ja mam pełną świadomość, że sprawy dotyczące personaliów są sprawami 

bardzo ważnymi, że nad tym się dyskutuje, bardzo czasami gwałtownie. Ponieważ moim 

zdaniem, ale to nie jest tylko moje zdanie, sprawy dosyć utknęły w miejscu, chciałem 

powiedzieć, że na spotkaniu Klubów wczoraj i dzisiaj na spotkaniach w podgrupach okazało 

się, że najwięcej głosów z całego tego Komitetu 23-osobowego ma Pan Radny Dominik 

Jaśkowiec i chciałem go rekomendować jako Przewodniczącego Rady Miasta o co apeluję do 

Państwa. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Dziękuję pięknie Panie Prezydencie. W dalszej części dzisiejszej Rady poproszę Państwa 

Radnych o odbieranie kart zastępczych do głosowania. Będę po kolei wyczytywać Państwa 

Radnych, a Państwo będą odbierać karty od pracowników Kancelarii Rady Miasta. Bardzo, 

będę wyczytywać nazwiska. 

Pan Jacek Bednarz 

Pan Artur Buszek 

Pan Kazimierz Chrzanowski 

Pan Tomasz Daros 

Pan Michał Drewnicki 

Pani Aleksandra Dziedzic 

Pani Grażyna Fijałkowska 

Pani Nina Gabryś 

Pan Łukasz Gibała 

Pan Andrzej Hawranek 

Pan Józef Jałocha 

Pani Małgorzata Jantos 

Pan Dominik Jaśkowiec 

Pan Adam Kalita 

Pan Mariusz Kękuś 

Pan Rafał Komarewicz 

Pan Jakub Kosek 

Pan Bolesław Kosior 

Pan Bogusław Kośmider 

Pani Małgorzata Kot 

Pan Wojciech Krzysztonek 

Pani Renata Kucharska 

Pan Lech Kucharski 

Teodozja Maliszewska 

Pan Łukasz Maślona 

Pan Adam Migdał 

Pan Aleksander Miszalski 

Pan Stanisław Moryc 

Pan Jan Pietras 

Pan Włodzimierz Pietrus 

Pan Sławomir Pietrzyk 

Pan Edward Porębski 
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Pani Anna Prokop – Staszecka 

Pan Łukasz Sęk 

Pan Marek Sobieraj 

Pan Michał Starobrat 

Pan Grzegorz Stawowy 

Pan Krzysztof Sułowski 

Pani Alicja Szczepańska 

Pani Agata Tatara 

Pan Łukasz Wantuch 

Pan Stanisław Zięba 

Pan Jerzy Zięty 

Czy wszyscy Państwo macie karty do głosowania? Nie widzę żeby ktoś zgłaszał, że nie ma. 

Ja Państwa bardzo proszę o, ja Państwa bardzo proszę, czekam na Pana Radnego Pietrusa i 

Pana Radnego Stawowego. Proszę Państwa ponieważ niektórzy z nas otrzymali karty do 

głosowania zastępcze i będą się nimi posługiwać po raz pierwszy, dla tych z Państwa 

wiadomości w tej sprawie, a dla pozostałych dla przypomnienia, bardzo proszę Pana 

Dyrektora Wydziału Informatyki, Pana Grzegorza Życha, o krótki instruktaż posługiwania się 

tymi kartami, bardzo proszę Panie Dyrektorze, zapraszam. 

 

Dyrektor Wydziału Informatyki – p. G. Żych 

Szanowni Państwo! 

A więc dwa słowa  a propos używania tych terminali. A więc jak zauważyłem już większość z 

Państwa wsadziła karty w terminale, tutaj są właściwie trzy rzeczy istotne, po pierwsze żeby 

wsadzić tą kartę chipem do siebie, do dołu i żeby wsadzić właściwą kartę bo czasami się 

zdarzają różne sytuacje. Prawidłowe wsadzenie karty poznamy po to, że się wyświetli 

Państwa nazwisko na terminalu, w sytuacji gdy będziemy głosować to tak jak było do tej pory 

i jak będzie dalej, przyciski, które można wybrać czyli zgłosić obecność, głosować za albo 

przeciw będą aktywne. Oddanie głosu, wybór odpowiedniego przycisku będzie potwierdzony 

tym, że /…/ 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Pan Radny Hawranek bardzo proszę, bo niektórzy nie słyszą w ogóle instrukcji Pana 

Dyrektora. Ale to zaraz będzie możliwość zapytania. Panie Radny Hawranek czy już możemy 

kontynuować instruktaż? Dziękuję Panu bardzo. 

 

Dyrektor Wydziału Informatyki – p. G. Żych 

Szanowni Państwo kończąc. Więc podczas wykonywania akcji będziecie Państwo mieli 

przyciski aktywne, będą one się świeciły na biało, po wyborze akcji czyli po oddaniu głosu 

bądź po zgłoszeniu obecności przycisk będzie się świecił na czerwono i będzie potwierdzał 

Państwa decyzję. Myślę, że to wszystko. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Dziękuję bardzo Panie Dyrektorze. Czy wszyscy Państwo umieścili karty do głosowania  w 

swoich czytnikach? Pan Radny Hawranek nie ma urządzenia do głosowania. Poczekamy aż 

otrzyma takie urządzenie.  W  związku z tym, że mamy już karty do głosowania i wszystkie 

urządzenia do głosowania są sprawne, każdemu z Państwa wyświetlił się punkt obrad i można 

sprawdzić na wyświetlaczu czy jest, czy karta działa. W związku z tym bardzo proszę o 

przygotowanie sprawdzenia obecności. Ja widzę Pana Radnego Pietrusa, ale musimy 
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wiedzieć czy na sali mamy kworum. Sprawdzamy obecność. Każdy z Państwa sprawdza 

obecność przyciskiem, który się świeci na biało, po prawej stronie czytnika.  W związku z 

tym, że na Sali znajduje się 44 Radnych, troje, 43 Radnych stwierdzam kworum uprawniające 

Radę do podejmowania uchwał. Pan Radny Zięba prosi o wydrukowanie obecności. 

Przystępujemy do kolejnego punktu porządku obrad, bardzo proszę, wcześniej był Pan 

Pietrus, ale proszę jeśli już Pan Komarewicz idzie, bardzo proszę. 

 

Radny – p. R. Komarewicz 

Pani Przewodnicząca! Szanowni  Państwo! 

Chciałem zgłosić projekt uchwały w sprawie powołania Pani Małgorzaty Okarmus na 

stanowisko Skarbnika Rady Miasta. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

A co ze starym Skarbnikiem?  

 

Radny – p. R. Komarewicz 

Przepraszam bardzo. Pierwszy jest odwołanie Skarbnika Miasta, odwołanie Pana Lesława 

Fijała ze stanowiska Skarbnika Rady Miasta. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Czyli dwa druki. Projekty zawierają,  wnioski zawierają odpowiednią ilość podpisów 

wymaganych na taką okoliczność. Projekt druku według numeru 3, druk numer 3 w sprawie 

odwołania i drugi wniosek numer 4. Proszę Państwa to są wnioski o wprowadzenie druków 

do dzisiejszej procedury, w związku z tym bardzo proszę wniosek na druku numer 3 w 

sprawie odwołania Skarbnika. Kto z Państwa jest z głosem przeciw temu wnioskowi? Nie 

widzę, bo głos za to myślę ten, który Pan Radny Komarewicz zgłosił, chyba, że jeszcze jest 

jakiś inny głos za? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania nad 

wprowadzeniem druku numer 3 pod obrady dzisiejszego posiedzenia. 

 

 Kto z Państwa jest za? 

 Kto z Państwa jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał od głosowania? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Dziękuję, proszę o wynik. 

 

 Za 43 głosy. Rada przyjęła ten punkt do, wprowadziła ten punkt do porządku. Drugi 

druk z numerem 4, głos przeciw? Czy jest głos za jeszcze drugi oprócz wnioskodawcy? Nie 

widzę. Proszę o przygotowanie głosowania. 

 

 Kto z Państwa jest za wprowadzeniem tego druku pod dzisiejsze obrady? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał od głosowania? 

 Czy ktoś z Państwa jeszcze głosuje? Proszę o podanie wyników. 

 

 43 osoby za. Druki zostały wprowadzone i są w dzisiejszym porządku obrad. W 

związku z tym  przedstawiam Państwu druk numer 3, tak tylko jest wniosek formalny, bardzo 

proszę. 
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Radny – p. M. Kękuś 

Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Ja chciałbym wnieść w trybie nagłym o wprowadzenie do porządku obrad uchwały według 

druku numer 5 dotyczącego wyboru Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa. Tutaj są 

podpisy. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Proszę Państwa jest wystarczająca liczba podpisów pod wnioskiem, druk numer 5. Poddaję 

wniosek o wprowadzenie do porządku, głos za, głos przeciw? W tej chwili zajmujemy się 

tym, głos za, głos przeciw? Panowie, to jest do wprowadzenia, co się z tym później stanie 

doskonale wiemy, ja wiem, pytałam dwa razy Włodka czy chce teraz podejść, siedział i nie 

podszedł, więc pierwszy był Pan Stawowy, nie mam w tej materii wprawy, ale staram się 

jakoś panować nad tym. Druk numer 5, głos za, głos przeciw do wprowadzenia do porządku 

obrad. Nie widzę. Poddaję pod głosowanie druk numer 5, wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały o wyborze Przewodniczącego Rady Miasta. Proszę o przygotowanie 

głosowania. 

 

 Kto z Państwa jest za wprowadzeniem tego punktu? 

 Kto jest przeciwny?  

 Kto się wstrzymał od głosowania?  

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Zamykam głosowanie, proszę o podanie wyniku. 

 

 20 za i 20, jest, a jakoby ich nie było. Proszę wydruk. Druk określony w tym projekcie 

nie został wprowadzony pod obrady Rady. Kolejny raz proszę Pana Pietrusa. 

 

Radny – p. W. Pietrus 

Panie Prezydencie! Pani Przewodnicząca! Szanowni Radni! 

Wnioskuję ze strony Klubu Prawo i Sprawiedliwość o 20 minut przerwy, Klub zapraszam do 

pokoju klubowego. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Szanowni Państwo! 

W dniu dzisiejszym odbyliśmy już wiele przerw, niektóre z nich były już wyjątkowo długie i 

uciążliwe, ja poproszę Pana Dyrektora, który mi tu pokazywał, Pan Sekretarz, odczytam 

Państwu. Na wniosek przedstawiciela Klubu reprezentowanego w Komisji Głównej 

Przewodniczący zarządza przerwę w posiedzeniu. Przewodniczący może odmówić 

zarządzenia przerwy na wniosek Klubu, który już składał w trakcie posiedzenia, skorzystał  w 

trakcie posiedzenia z tego prawa bądź gdy wszystkie dotychczasowe przerwy trwały ponad 

godzinę. Nie ma przerwy, ponieważ, jeszcze raz przeczytam Panu Michałowi Drewnickiemu 

bo nie słucha ze zrozumieniem. Na wniosek przedstawiciela Klubu reprezentowanego w 

Komisji Głównej Przewodniczący zarządza przerwę w posiedzeniu. Przewodniczący może 

odmówić  zarządzenia przerwy na wniosek Klubu, który już skorzystał w trakcie posiedzenia 

z tego prawa bądź gdy wszystkie dotychczasowe przerwy trwały  ponad godzinę. Dziękuję za 

tę uwagę, ponieważ decyzja zależy ode mnie, ogłaszam przerwę, 20 minut, ogłaszam  

20 minut przerwy na wniosek Klubu Prawa i Sprawiedliwości.  

 

PRZERWA 20 MINUT. 
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Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Przepraszam Państwa bardzo, jest lekki problem prawny, wolałabym go skonsultować żeby 

nie popełnić błędu. Szanowni Państwo po konsultacjach z prawnikami podejmuję decyzję na 

własne ryzyko. Jako Przewodnicząca dzisiejszej Sesji decyduję, mamy wprowadzone dwa 

punkty do porządku, zostały przyjęte, poddaję oba punkty pod procedurę, oczywiście każdą 

kolejno. W tej chwili zajmiemy się projektem uchwały, który został zgłoszony i 

wprowadzony do dzisiejszego porządku: 

 

ODWOŁANIE SKARBNIKA MIASTA KRAKÓW. 

Proszę głos za i głos przeciw, bardzo proszę Pan Prezydent. Otwieram dyskusję, Pan 

Prezydent prosi o głos. 

 

Prezydent Miasta Krakowa Pan Jacek Majchrowski 

Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Pan Skarbnik 19 listopada złożył na moje ręce prośbę o rezygnację ze stanowiska Skarbnika 

Miasta po 25 latach sprawowania w krakowskim samorządzie tej funkcji i 45 latach pracy 

zawodowej. Motywuje to faktem, że czuje się spełniony zawodowo, gotowy na nowe 

propozycje, ale też pisze o tym, że ze względów osobistych i zdrowotnych nie będzie mógł 

sprostać, nie może mieć takiego pełnego zaangażowania i poświęcenia. Ja mogę powiedzieć 

jako dodatek do tego, że ja nie chciałbym żeby Pan Skarbnik wyszedł poza Urząd i będę 

chciał aby pełnił funkcję jako takiego mojego pełnomocnika ds. prognoz i analiz 

finansowych. Chciałbym równocześnie bardzo serdecznie podziękować Panu Skarbnikowi za 

wieloletnią, merytoryczną i bardzo owocną współpracę. Ta fachowość i wiedza Pana 

Skarbnika zawsze były gwarantem bezpieczeństwa finansowego gminy. Jego innowacyjne 

koncepcje w sferze budżetu w sposób znaczący przyczyniły się do rozwoju miasta i stanowiły 

inspiracje dla wielu osób w Polsce zajmujących się finansami publicznymi. Jest osobą, która 

od początku restytucji instytucji samorządu terytorialnego budowała nowy ład we wspólnocie 

lokalnej. Dziękując za zaangażowanie, pasję i trud wniesiony w zarządzanie finansami miasta 

Krakowa pozostaje bardzo wdzięczny za współpracę i odpowiedzialność zawodową, która 

zawsze Panu Skarbnikowi towarzyszyła. Był jednym z inicjatorów wdrożenia idei budżetu 

zadaniowego, planowania strategicznego, wieloletniego planowania inwestycyjnego, z jego 

inicjatywy wykorzystano w praktyce budżetowej zestawienie instrumentów składających się 

na system zarządzania płynnością finansową budżetu miasta oraz także wdrożono formułę 

rachunku skonsolidowanego. I o tym nie sposób jest zapomnieć. Muszę powiedzieć, że  te 16 

lat, które miałem możliwość współpracy z Panem Skarbnikiem to była prawdziwa 

przyjemność i takie kreatywne doświadczenie, by móc go poznać i tyle lat pracować dla dobra 

mieszkańców Krakowa. Dlatego też liczę, i tak to też zostało w rozmowach naszych ustalone, 

że przyjmie dalszą propozycję dalszej współpracy w ramach pełnienia funkcji pełnomocnika 

Prezydenta ds. prognoz i analiz finansowych. Bardzo chciałem wyrazić swoje głębokie, 

naprawdę, uznanie, szacunek dla Pana Skarbnika i życzę mu wielu sukcesów w sferze tak 

osobistej jak i zawodowej, Leszku.  

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Sekundę bo  jeszcze go nie odwołaliśmy, a nuż się nie zgodzimy na odwołanie, za chwilę. 

Proszę Państwa rozpoczynamy procedowanie projektu uchwały  według druku numer 3, 

chwileczkę, mówię rozpoczynamy procedowanie, Panie Radny Hawranek, zgodnie z 

paragrafem 34 ust. 2 Statutu Miasta Krakowa do projektu uchwały według druku numer 3 

termin zgłaszania autopoprawek oraz termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu 
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zakończenia dyskusji nad projektem. Otwieram dyskusję do procedury druku numer 3. 

Bardzo proszę Pan Radny Kośmider, później Pan Radny Hawranek, Pani Radna Jantos. 

 

Radny – p. B. Kośmider 

Szanowni Państwo! 

Razem z kolegą Ziębą jestem tutaj najdłużej funkcjonującym Radnym, ale nawet ja jestem 

krócej niż Pan Skarbnik Fijał. Pan Skarbnik Fijał to epoka krakowskich, ale i polskich 

finansów, to Holding Komunalny, to Cash pooling, o którym mówił Pan Prezydent, to różne 

kryzysy przez które przechodziliśmy, to kilkanaście jak nie kilkadziesiąt budżetów, które tu 

były przedstawiane i sprawozdań z realizacji budżetu, to czasami nasze spory  czy na Sesji 

czy na Komisjach, ale zawsze merytoryczne i bardzo konkretne podejście. Myślę, że nie tylko 

ze względu na to, że jestem jednym z najstarszych, najdłużej będących Radnych tutaj  w tej 

kadencji razem ze Staszkiem Ziębą, ale myślę, że mam obowiązek bardzo serdecznie – i 

ogromną przyjemność – bardzo serdecznie podziękować Panu Skarbnikowi za te 25 plus lat 

pracy dla Krakowa i powiedzieć, że Leszek Fijał to jest symbol krakowskich finansów i 

symbol w ogóle samorządowych finansów w Polsce. I chcielibyśmy ci bardzo serdecznie 

Leszku za to podziękować, chcielibyśmy ci podziękować za różne wychowawcze teorie, które 

wobec, nie tylko nas, miałeś i chcielibyśmy ci podziękować za różne informacje i wiedzę, 

którą nam przekazywałeś, słupki, różne rzeczy, ale naprawdę jesteś dla nas legendą 

krakowskich finansów i taką pozostaniesz. Nie byliśmy przygotowani na to, ale  w 

uzgodnieniu z koleżankami stwierdziłem, że nic się nie stanie jeżeli te kwiaty też tobie 

przekażemy. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Proszę o zabranie głosu Pana Radnego Hawranka, a jednak ustąpił miejsca Pani Radnej 

Jantos. 

 

Radna – p. M.  Jantos 

Pani Przewodnicząca! Panie Skarbniku! 

Ja z wielkim szacunkiem i pozwólcie Państwo, że prawie, że prywatnie, ja kiedyś też 

dowodziłam Komisją Budżetową, Leszku chciałam powiedzieć bardzo krótko pomimo tego, 

że całe życie dyskutowaliśmy i uważam w dalszym ciągu, że jesteś keynesistą, składam 

wielki szacunek, ponieważ rzeczywiście byłeś symbolem tego co się działo z pieniędzmi 

podatników, bo przecież tylko takimi dysponujemy, wielki szacunek dla ciebie i jest mi 

ogromnie żal, ponieważ byłam jedną z najpilniejszych uczennic, która słuchała twoich 

wykładów, bo po prostu je lubiłam, zawsze uczyłeś nas czegoś więcej. I tak jak mówię, 

pomimo tego, że keynesizm to serdeczne niskie ukłony, bardzo mi było miło z tobą pracować 

wiele lat, bardzo dziękuję osobiście, bardzo dziękuję Ci. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Pan Radny Hawranek. 

 

Radny – p. A. Hawranek 

Szanowna Pani Przewodnicząca! Szanowny Panie Prezydencie! 

Ja sobie pozwolę na taką dygresję osobistą trochę. Był początek lat 90-tych 1990 rok, 

rozpoczynałem studia na Akademii Ekonomicznej na kierunku rachunkowość. I jednym z 

przedmiotów na tych studiach był przedmiot, który nazywał się finanse. Tenże przedmiot 

wykładał wtedy Pan dr Lesław Fijał. Przez 3 lata uczył mnie finansów, przez 3 lata wkładał 
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do mojej głowy wiedzę, nie pamiętam już, ale generalnie skoro skończyłem studia to ona 

musiała być pozytywna. Po paru ładnych latach los spotkał nas z powrotem w Radzie Miasta 

Krakowa, przez dwie kadencje miałem przyjemność pełnić funkcję Przewodniczącego 

Komisji Budżetowej, przez cały ten okres, zarówno okres studiów jak i późniejszej 

współpracy Leszek był moim mistrzem, nauczycielem i mentorem. On nie tylko znał się na 

finansach jako takich, nie tylko znał się na finansach samorządowych, nie tylko, jest tak 

naprawdę wybitnym ekonomistą, ale potrafił tą wiedzę przekazać w sposób ciekawy i potrafił 

tą wiedzę przekazać w sposób taki, że ona trafiała. Leszku, za te wszystkie lata zarówno 

studiów jak i pracy w samorządzie osobiście i personalnie bardzo Ci dziękuję. Mnie będzie 

Ciebie brakowało w tym samorządzie i na miejscu Skarbnika. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Czy ktoś z Państwa jeszcze chce zabrać głos  w dyskusji? Bardzo proszę Pan Radny Wantuch. 

 

Radny – p. Ł. Wantuch 

Szanowny Panie Prezydencie! Szanowna Pani Przewodnicząca! 

Ja również jako Radny, jak Radny Hawranek chciałbym się podzielić pewną osobistą 

refleksją. W moim portfelu zawsze noszę dwie rzeczy, ta druga rzecz, otrzymałem od Pana 

Skarbnika. Pierwsza rzecz, która jest to jest kawałek wstęgi. 7 lat temu zbudowałem pewien 

chodnik na osiedlu swoim, było uroczyste otwarcie, wstęga i zachowuję do tego dnia kawałek 

tej wstęgi. A druga rzecz, którą noszę w portfelu, którą otrzymałem od  Pana Skarbnika to są 

dwie rzeczy, które są zawsze przy mnie, ten portfel się zmienia,  czasami jest mniej, czasami 

więcej pieniędzy, ale dwie rzeczy są niezmienne, to jest proszę Państwa banknot, banknot z 

roku 1941 i to jest bardzo szczególny banknot, ponieważ na tym banknocie jest napisane: 

Bank Emisyjny w Polsce. To jest jedyny dokument oficjalny, na którym  hitlerowcy pozwolili 

używać nazwy Polska. Otrzymałem go rok temu od Pana Skarbnika i to są dwie rzeczy, które 

mi zawsze towarzyszą. Panie Skarbniku serdecznie dziękuję za ten prezent i za Pana pracę  

dla miasta. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Czy ktoś z Państwa chce jeszcze zabrać głos? Pan Radny Pietrus, bardzo proszę. 

 

Radny – p. W. Pietrus 

Panie Prezydencie! Pani Przewodnicząca! 

Ja chciałem w imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość podziękować Panu Skarbnikowi za 

współpracę wieloletnią, niejednokrotnie żeśmy się spierali, nawet o duże pieniądze, Pan 

Skarbnik wtedy być może ucierpiał na zdrowiu przez to, ale takie jest niestety życie, że 

mieliśmy inne zdanie i liczę na to, że Pan Skarbnik dalej będzie wspierał samorząd 

krakowski, żeby te finanse były właściwe dla miasta Krakowa. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Czy ktoś z Państwa chce jeszcze zabrać głos? Bardzo proszę Pan Radny Komarewicz. 

 

Radny – p. R. Komarewicz 

Nie będą tego komentował. Panie Prezydencie! Panie Skarbniku! Szanowni Państwo! 

Ja ze strony Radnych Klubu Przyjazny Kraków również chciałem Panu Skarbnikowi 

podziękować serdecznie za współpracę, współpracowaliśmy razem w Komisji Budżetowej, 
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Pan Skarbnik zawsze miał cenne uwagi, które można było wykorzystać w lepszym 

konstruowaniu budżetu i w inwestycjach. Bardzo dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Czy ktoś z Państwa jeszcze chce zabrać głos? Pozwólcie Państwo, że ja jako Radna w tej sali 

dodam do tego dwa zdania absolutnie osobiste. Szanowny Panie Skarbniku, drogi Leszku, ty 

jesteś dla mnie nie tylko symbolem dla budżetu Krakowa, finansów Krakowa, ale jesteś 

nieprzebraną encyklopedią wiedzy o finansach. I  tak jak ci obiecywałam przez ostatnie osiem 

lat bardzo cię proszę, myślę, że w dość niedługim czasie będę mogła gratulować ci habilitacji, 

bo twoja wiedza już się do tego nadaje żebyś ten tytuł nosił. To jest tylko formalność, ale 

mam nadzieję, że szampana po twojej habilitacji niedługo wypiję. Wszystkiego co najlepsze, 

na szczęście, na zdrowie i na dalszą pomoc Krakowowi w zakresie finansów, bo bez tego 

sobie nie wyobrażam mojego miasta. Proszę Państwa zamykam dyskusję, która oznacza 

zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono poprawek, w związku z 

tym przechodzimy do głosowania. Poddaję projekt uchwały pod głosowanie. 

 

 Kto z Państwa jest za przyjęciem tego projektu zawartego w druku numer 3? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto wstrzymał się od głosowania? 

 Czy wszyscy Państwo zagłosowali? Proszę o podanie wyników. 

 

 35 za, 0 przeciw, 7 osób się wstrzymało. Poproszę wydruk. Stwierdzam podjęcie 

uchwały.   

 Rozpoczynamy procedowanie projektu uchwały według druku numer 4. Jest to druk, 

projekt uchwały w trybie jednego czytania. Zgodnie z paragrafem  34 ust. 2 Statutu Miasta 

Krakowa do projektu uchwały według druku numer 4 termin zgłaszania poprawek 

wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Proszę o składnie poprawek w tym 

zakreślonym terminie.  Druk dotyczy: 

 

POWOŁANIA SKARBNIKA MIASTA. 

Referuje Pan Prezydent Jacek Majchrowski. 

 

Prezydent Miasta Krakowa Pan Jacek Majchrowski 

Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Proszę Państwa kandydatka, którą Państwu rekomenduję jest osobą, którą większość tutaj z 

obecnych zna doskonale, albowiem jest osobą, która odpowiadała zawsze za budżet od wielu 

lat. Ma odpowiednią wiedzę i doświadczenia. Z wykształcenia jest ekonomistą, ukończyła 

Akademię Ekonomiczną w Poznaniu, studia podyplomowe odbyła w Akademii 

Ekonomicznej w Krakowie, takie doświadczenie branżowe i specyfikę funkcjonowania 

jednostek samorządu terytorialnego zdobywała w Regionalnej Izbie Obrachunkowej w 

Krakowie gdzie pracowała przez wiele lat. Była także Skarbnikiem Gminy w Sułkowicach. 

Do Urzędu Miasta Krakowa trafiła w 2000 roku, została zastępcą dyrektora Wydziału 

Rozwoju Miasta gdzie nadzorowała zadania bieżące, zadania inwestycyjne, opracowania 

analiz i sprawozdawczości, w tym w szczególności dotyczących budżetu,  układu 

wykonawczego, zmian  w dochodach i wydatkach. Dwa lata później została zastępcą 

dyrektora w Wydziale Edukacji z podobnym zakresem zadań. Jak wiecie Państwo edukacja to 

jest mniej więcej 1/3 naszego budżetu. W 2003 roku przeniosłem ją, już jako Prezydent, do 

Wydziału Budżetu, a po 5 latach, kiedy zachorowała Pani Jadwiga Barcentewicz, wieloletnia 
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dyrektorka tego wydziału, ona awansowała na stanowisko dyrektora Wydziału Budżetu 

Miasta i od tego też czasu tą funkcję pełni. Proszę Państwa to już 10 lat, Pani Okarmus jest 

doskonale wykształconym ekonomicznie i doświadczonym pracownikiem samorządowych, 

jest osobą z odpowiednią, jak to się ładnie mówi, dojrzałością życiową, która bardzo dobrze 

porusza się w obszarze prawno ekonomicznej specyfiki funkcjonowania Gminy Miejskiej 

Kraków, posiada także odpowiednie cechy osobowościowe. Ja osobiście  ją bardzo cenię jako 

swego wieloletniego współpracownika. Dlatego też gorąco polecam  i rekomenduję ją na 

stanowisko Skarbnika Miasta i proszę Wysoką Radę o przyjęcie tej kandydatury. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Dziękuję Panu Prezydentowi. Otwieram dyskusję, czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Nie  

widzę. Zgodnie z paragrafem 36 ust. 1 pkt 6 Statutu Miasta Krakowa zamykam dyskusję, 

która oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono poprawek. 

Przystępujemy do głosowania. Proszę o przygotowanie. 

 

 Kto z Państwa jest za przyjęciem projektu uchwały w druku numer 4? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał od głosowania? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Proszę o wynik. 

 

 36 za, 0 przeciw, 7 osób się wstrzymało. Rada podjęła uchwałę. Proszę o wydruk. 

Bardzo proszę Pan Rafał Komarewicz, wniosek formalny. 

 

Radny – p. R. Komarewicz 

Panie Prezydencie! Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Zgodnie z art. 20 ust. 1 Statutu wnoszę o odroczenie posiedzenia obrad, proponuję następne 

obrady za tydzień, oczywiście decyduje o tym Pani Przewodnicząca, jest tutaj 8 podpisów. 

Dziękuję. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Poproszę  Pana mecenasa. 

 

Radca prawny Pan Piotr Łanoszka 

Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie! 

Został zgłoszony wniosek w trybie paragrafu 20, to znaczy, że został zgłoszony wniosek. O 

tym wniosku decyduje Rada poprzez głosowanie. Przewodniczący może z własnej inicjatywy, 

ale to nie jest ta sytuacja, natomiast jeżeli został zgłoszony wniosek w trybie statutowym to 

wówczas Rada o tym decyduje. Przeczytam może krótko paragraf 20: Przewodniczący z 

własnej inicjatywy, ale wiemy, że to nie ta sytuacja, bądź Rada czyli głosowanie na wniosek 

co najmniej 1/10 ustawowego składu Rady, czyli co najmniej 5 Radnych, może, może 

zadecydować o odroczeniu posiedzenia i kontynuowaniu obrad w określonym przez 

Przewodniczącego terminie gdy: 1. Niemożliwe jest rozpatrzenie całości spraw w porządku 

obrad na jednym posiedzeniu. 2. Zaistniały inne przeszkody uniemożliwiające Radzie 

rozpatrzenie spraw bądź kontynuowanie obrad. I teraz to Państwo decydują poprzez 

głosowanie czy jedna z tych ewentualności zaistniała czy też nie i wówczas jeżeli będzie 

decyzja na tak to wówczas Pani Przewodnicząca określa termin kolejnego posiedzenia Sesji, 

tej Sesji. Jeżeli zaś nie to obrady są prowadzone dalej. Dziękuję, zwykła, głosowanie jawne. 
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Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Zrozumiałam Pana mecenasa aż za dobrze, czyli jeśli ten wniosek formalny przejdzie to ja 

znowu będę się męczyć następny dzień. Szanowni Państwo żeby uspokoić Pana Radnego 

Kalitę, który nigdy nie widział wchodzących bez trybu gdziekolwiek, więc uspakajam Pana 

Radnego, że – tak myślę, ja Adasia też wyjątkowo lubię i bardzo nawet. Proszę Państwa 

zanim poddam pod głosowanie ten wniosek, ponieważ taka jest konkluzja wystąpienia Pana 

mecenasa, że to Rada decyduje czy siedzimy dalej dzisiaj i kończymy dzisiejszy porządek 

obrad, czy przychodzimy w następnym terminie, chciałabym prosić Pana Skarbnika bośmy 

tak uciekli troszkę od niego przez właśnie ten wniosek, Leszku powiedz coś do nas żeby nas 

pocieszyć, że będzie lepiej. 

 

Pan Lesław Fijał 

Pani Przewodnicząca! Pani Skarbnik! Wysoka Rado Stołecznego Królewskiego Miasta 

Krakowa! 

Chciałbym drodzy Państwo pożegnać się serdecznie. Pan Prezydent wskazał na te 

podstawowe elementy, które zadecydowały o złożeniu przeze mnie rezygnacji, która była 

konsultowana z moją siódemką dzieciaków, którą razem do ubiegłego roku z Żoną 

wychowywaliśmy, teraz brakło Jej, to jest między innymi ten jeden z powodów osobistych. 

Powiedzieli, 25 lat i 9 miesięcy, symptomatyczne, 9 miesięcy, to wystarczy na to, aby chodzić 

zestresowany spać i budzić się rano nie wiedząc co cię czeka tam, daj sobie trochę 

odpoczynku. Pomyślałem, to zupełnie interesująca sytuacja nowa, w której nie znalazłem się 

od niemal 26 lat. Więc chciałem  serdecznie Państwu podziękować za to, że w końcu Państwo 

stwierdziliście, że przed prawie 26 laty Rada Stołecznego Królewskiego Miasta Krakowa 

popełniła błąd, bo tak to sobie tłumaczyłem, popełniła błąd, a że jest Radą Stołecznego 

Królewskiego Miasta Krakowa to każda następna nie podejmowała tematu, żeby nie mówić o 

tym, że popełniła błąd. Ale oczywiście żarty żartami, Pani Przewodnicząca dzisiejszych  

obrad prosiła o to żeby było to właśnie takie wystąpienie, więc pozwolę sobie w ten sposób 

również powiedzieć. Jak Państwo wiecie, to co Pan Przewodniczący Hawranek również 

wskazywał, pracowałem na Akademii Ekonomicznej, Wyższej Szkole Ekonomicznej 

najpierw, potem Akademii Ekonomicznej i wreszcie Uniwersytecie Ekonomicznym i tam 

nauczyłem się jednego od mojego śp. prof. Janusza Maciaszka, a mianowicie szanuj pieniądz, 

pieniądz jest wspólnym dobrem obiegowym, którego siła nabywcza należy od wkładu pracy 

wnoszonego przez posiadacza pieniądza do gospodarstwa społecznego. Oznacza to, twój 

wkład pracy musi być zaakceptowany przez gospodarstwo społeczne, abyś mógł uzyskać 

pieniądz, który jest wspólnym dobrem obiegowym. Tak starałem się drodzy Państwo, takie 

zasady mieć, prezentować je tu przed Państwem, przed Wysoką Radą,  jak Państwo wiecie to 

reprezentowanie często  było tak nudne i nieciekawe, że Państwo wychodziliście z sali. Tak 

było, dlaczego się uchylać od stwierdzenia czegoś, co było rzeczywiście. Ale bardzo proszę 

wziąć pod uwagę, że to zniecierpliwienie Państwa wywołane było li tylko chęcią abyśmy 

wspólnie lepiej rozumieli treść ekonomiczną kryjącą się pod płaszczykiem przepływów 

pieniężnych. Każdy przepływ pieniężny ma swoją treść ekonomiczną, dotarcie do tej treści 

jest istotą zarządzania finansami. W związku z tym, że nie jestem tylko zapatrzony w słupki 

jak Państwo wiecie, a może nie, również od czasu do czasu zapisuję sobie aforyzmy, które 

tworzą. Otóż jeden taki aforyzm, za który zostałem sponiewierany w domu przez Małżonkę i 

moje wówczas starsze dziewczyny, brzmiał tak: Pieniądze są jak kobiety, aby je zatrzymać 

trzeba się nimi zajmować bo inaczej uszczęśliwią kogo innego. I wiecie Państwo i wtedy w 

gazecie napisano, że Skarbnik sponiewierał kobiety, bo przyrównał je do pieniędzy, 

tymczasem porównanie było zupełnie inne, pieniądze są jak kobiety i trzeba się nimi 
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zajmować, bo inaczej uszczęśliwią kogo innego. Nie dostałem wtedy obiadu, musiałem sobie 

sam przygotować po przyjściu z Urzędu. Jeszcze jeden, który będzie Państwu bardzo często 

towarzyszył, a mianowicie, że układanie budżetu jest sztuką równomiernego rozkładania 

rozczarowań, nie da się wszystkiego naraz, to ile się da i ile można zależy od tego czym 

dysponujemy. W związku z tym to rozkładanie rozczarowań musi stać się równomierne, jeśli 

są zadowoleni to wszyscy, a, że z części to alternatywą jest, że ktoś nie dostanie nic., a ktoś 

inny będzie pełniej realizował swoje zadania. I wreszcie drodzy Państwo jeszcze jedno, które 

powtarzałem na wszystkich spotkaniach gremiów samorządowych z udziałem Ministrów 

Finansów, ale nie tylko, różnych rządów, które się u nas zmieniały, a mianowicie obserwacja, 

doświadczenia, jest taka, że oczekiwanie na efektywne rezultaty porozumienia samorządu i 

rządu nigdy nie wychodziło. I w związku z tym ukułem  taki z kolei aforyzm, że 

porozumienie rządu z samorządem jest jak porozumienie jeźdźca z koniem, obaj jadą w tym 

samym kierunku, ale pozycja jednego jest jakby zasadniczo odmienna od pozycji drugiego. 

Oczywiście tu się nie ma z czego śmiać, tu jest stwierdzenie faktu, być może bardzo taki 

kategoryczne, ale mówię to są doświadczenia 26 lat, które spędziłem w samorządzie. Z 

niepokojem obserwuję – i tu pewno Państwa też zaskoczę – ale już Państwo mnie 

odwołaliście, zostanę tylko w gestii Pana Prezydenta, który będzie tylko mógł najwyżej 

powiedzieć, mam cię dość, ale obserwuję tak gdzieś mniej więcej od 18 lat, może 19, taki 

uporczywy proces gumowania literki O ze słowa samorząd. I bardzo proszę Wysoką Radę 

Stołecznego Królewskiego Miasta Krakowa niech traktuje słowo samorząd globalnie, w 

całości, tak jak ono brzmi i to co wyraża, a wtedy będziemy wspólnie zadowoleni, ja być 

może – jeśli Pan Prezydent wykaże swoją łaskawość i przyjmie mnie na urzędnicze 

stanowisko – będę niezmiernie zadowolony, że będę mógł jeszcze się z Państwem spotykać, 

ale równocześnie będę miał satysfakcję, że funkcjonuję w dalszym ciągu w jednoznacznie 

przeze mnie rozumianym, samorządzie. Dziękuję Państwu bardzo jeszcze raz wyrozumiałość, 

za cierpliwość i za wszystko czego od Państwa w postaci nauki, praktycznej nauki uzyskałem. 

Dziękuję bardzo Państwu. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Dziękuję bardzo Panu Skarbnikowi, zanim poddam pod głosowanie wniosek, który tu mam 

pozwólcie Państwo, że jeszcze jedna, właściwie już w tej chwili przyjemna chwila, ja  

osobiście serdecznie gratuluję Pani Małgorzacie Okarmus,  gwarantuję, że adrenaliny  jej nie 

zabraknie i że urozmaicone życie od dzisiaj będzie miała dużo bardziej niż jako dyrektor 

Wydziału, którym kierowała. Serdecznie ci, mimo wszystko, gratuluję i liczę na to, że 

będziesz pilnować nas żebyśmy nie narobili głupot w budżecie. Zapraszam Panią Dyrektor, 

Skarbnik. 

 

Skarbnik Miasta Krakowa – p. M. Okarmus 

Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Bardzo serdecznie  dziękuję Państwu za wybór mnie tak odpowiedzialne stanowisko, mam 

nadzieję, że nie zawiodę Państwa zaufania, dziękuję za to zaufanie i myślę, że ta współpraca z 

Radą będzie się układała jak najlepiej w tym kierunku żeby wszystko robić aby osiągnąć jak 

najlepsze wyniki, zwłaszcza finansowe i wszystko dla dobra naszego pięknego miasta 

Krakowa. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca obrad – p. T. Maliszewska 

Szanowni Państwo mam przed sobą wniosek o odroczenie, przerwanie dzisiejszego 

posiedzenia i przeniesienie pozostałej części porządku obrad na inny termin. W związku z 
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tym, że należy decyzja do Państwa, do Wysokiej Rady,  głos za? Głos przeciw? Nie widzę. 

Przystępujemy do głosowania, bardzo proszę o przygotowanie głosowania. 

 

 Kto z Państwa jest za przyjęciem tego wniosku? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał od głosowania? 

 Kto jeszcze głosuje? Dziękuję, zamykam głosowanie, proszę wynik. 

 

 W związku z tym, że Rada decyzją swoją postanowiła przerwać dzisiejsze posiedzenie 

i przenieść go na inny termin, termin wybiorę ja, ale na zakończenie dzisiejszego posiedzenia 

zanim, proszę Państwa ponieważ dzisiaj jest szczególny dzień, ja za chwilę przestanę tu być 

osobą pierwszoplanową, a chciałabym też mieć możliwość złożenia Państwu życzeń, nie 

wszystko się da strywializować Michał, uwierz mi. Proszę Państwa z wieku mi i z urzędu ten 

zaszczyt należy, PESEL mi to załatwił żeby nie cytować już Mickiewicza, proszę Państwa z 

ogromną radością patrzę na tę salę, z którą będę jako Radna tej kadencji – Michał z tobą też i 

z Mariuszem też – współpracować przez następne 5 lat. Nie mam w sobie pierwiastka zwady, 

staram się szukać sojuszników i pracować ze wszystkimi, ale chcę Państwu złożyć szczególne 

życzenia w dzisiejszym dniu i posilę się piosenką, a właściwie pieśnią, którą co prawda w 

kościołach się nie śpiewa, a która według mnie jest piękna, śpiewała ją kiedyś młodzież 

najstarszych klas opuszczając szkołę: Każdy twój wyrok przyjmę twardy, przed mocą twoją 

się ukorzę, lecz chroń mnie Panie od pogardy, od nienawiści chroń mnie Boże. I wcale nie 

chodzi o to, że to jest modlitwa o to żeby mnie ktoś nie nienawidził, ani żeby mną nikt nie 

pogardzał, to jest modlitwa o to żebym ja nigdy takiego uczucia nie doznała, żeby gardzić 

innym człowiekiem i żeby go nie nienawidzić bo to uczucie niegodne człowieka i 

chrześcijanina. Życzę Państwu z całego serca, aby nigdy nie doprowadzono was do tego, 

abyście musieli kogoś nienawidzić i pogardzać, raczej kochać, lubić i szanować. Tego 

Państwu i sobie z całego serca na całe 5 lat życzę. Proszę Państwa zanim powiem, że 

przerywam dzisiejszą Sesję, wyznaczam termin następnego posiedzenia kontynuującego 

dzisiejszą Sesję na jutro na godzinę 10.oo. Przerywam posiedzenie obrad, spotykamy się tu 

jutro o 10.oo. Jeszcze obecność, Radnych obecnych na odroczonej Sesji uznaje się za 

powiadomionych o terminie kontynuowania posiedzenia. Radnych nieobecnych zawiadomię 

niezwłocznie o terminie, ale ich tu dzisiaj nie było, wszyscy są. Spotykamy się jutro o 10.oo. 

Proszę o przygotowanie sprawdzenia obecności. Proszę wcisnąć guzik obecny. Jeszcze dwie 

osoby. Dziękuję Państwu pięknie. 

 Zamykam 1.posiedzenie I Sesji, odroczona Sesja będzie kontynuowana jutro o 

godzinie 10.oo. Proszę przynieść dzisiejsze karty do głosowania, które dostaliście, bo one się 

jutro przydadzą.  

 


